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Našu Zem si treba vážiť 

(úvaha) 

Planéta Zem nám dáva veľa, pevnú zem pod nohami, atmosféru ,takže 

dýchateľný vzduch pre nás a mnoho ďalších vecí, podmienok, vďaka ktorým 

môžeme žiť na našej Zemi. 

Naša Zem existuje už miliardy rokov,  predlhý čas, ktorý si ani nedokážeme 

predstaviť. Chodili po nej dinosaury,  pravekí ľudia a až doposiaľ tu je, chodíme po 

nej my, terajší moderní ľudia. 

Ani si neuvedomujeme, koľko sa toho stalo počas existencie našej jedinečnej 

planéty, naším okom nedokážeme postrehnúť ten dlhý čas jej bytia, kvôli nášmu 

pomerne krátkemu výskytu na Zemi. 

Preto si ani neuvedomujeme, že Zem tu bola aj bez nás, že sme len malou 

súčasťou jej histórie. Tak ako tu bola miliardy rokov pred nami, tak by tu mohla 

byť aj miliardy rokov po nás, lenže ľudstvo si akosi neuvedomuje následky  nášho 

konania, neuvedomuje si, že svojím bytím síce na prvý pohľad neškodným, no čím 

ďalej viac negatívnym pôsobením, ničí našu planétu. Firmy, korporácie, obrovské 

továrne, transportné lode, to všetko ženie nás ľudí do záhuby a sebou vezmeme aj 

Zem. Konkrétne som mal na mysli vojny, havarované tankery s ropou a podobne, to 

všetko ničí ako nás, tak aj planétu, no niektorí ľudia si ešte stále neuvedomujú, že 

príroda je vlastne veľmi krehká, je to vyváženie medzi všetkými časťami 

a zložkami planéty, kolobeh života zvierat, rastlín, cyklus vody, vyparovanie z morí 

a následný dážď z mrakov naspäť do riek, morí, oceánov, to všetko my ľudia 

narúšame a ničíme svojím chamtivým a nezodpovedným konaním. Je chyba, že sa 

snažíme teraz naprávať všetky naše minulé a aj aktuálne chyby? Mali sme si dávať 

pozor, mali sme myslieť na prírodu, na planétu skôr, ako sme zbrklo  a bezhlavo 

začali stavať továrne, vrty na získavanie ropy, zemného plynu, ale neuvedomili sme 

si, že zmieňované továrne, ktoré ľudia tak ochotne a nadšene začali rozvíjať 

v osemnástom storočí,  a to vo Veľkej Británii Veľkou priemyselnou revolúciou, že 

takéto stavby môžu síce pomôcť ľudom zbohatnúť a zvýšiť životnú úroveň, no na 

druhej strane značne škodia prírode. Havárie lodí, ktoré prenášajú ropu cez 

oceány, tie havárie ktoré napríklad spôsobujú stále slabnutie Golfského prúdu, 

všetko spomenuté  škodí prírode a my sa teraz snažíme napraviť naše chyby, 

snažíme sa napomôcť prírode, no ľudia si jednu vec stále neuvedomujú a myslím si, 

že im to ešte dlhý čas ani nedôjde. Všetky tie prírodné katastrofy, zhoršené 

podmienky pre život človeka na Zemi, je to z jednej časti naším pričinením, no na 



druhej strane to je príroda, planéta Zem, ktorá sa nás snaží zbaviť, pretože 

ľudstvo je sčasti ako parazit, ako vírus, ktorý postihol našu planétu, ktorú 

postupne zničíme.  

Preto by sme si mali uvedomiť všetky svoje chyby, poučiť sa z nich, snažiť sa 

o obnovu prirodzeného ekosystému našej Planéty,  mali by sme si našu Zem viac 

vážiť a verte mi, že táto planéta je veľmi obdivuhodná, skrýva veci, ktoré si ani 

nedokážeme predstaviť. Mali by sme všetci začať od samých seba, začať sa 

uvedomovať, aby už nebolo neskoro.  


